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Geachte dames en heren, 

 

 

 

Op 27 februari 2020 heeft de fractie van de SP vragen gesteld op basis van artikel 41 van het Reglement 

van Orde over de regionale Jongerenopvang.  

 

Hieronder treft u de vragen aan, voorzien van een antwoord. 

 

 

Vraag 1a: 

Was het college op de hoogte van het grote aantal jongeren dat zich gemeld heeft? 

 

Antwoord vraag 1a: 

Wij zijn op de hoogte van het aantal meldingen.  

 

 

Vraag 1b 

Hoeveel jongeren hebben zich, tot nu, 27 februari 2020, precies gemeld bij de maatschappelijke opvang? 

 

Antwoord vraag 1b: 

In de 15 maanden dat het team voor dak- en thuisloze jongeren van de jongerenopvang actief is, 

zijn 115 jongeren bij hen aangemeld. Hiervan zijn 62 geplaatst in de opvang. 45 jongeren krijgen 

ambulante begeleiding. Acht jongeren kwamen van buiten de regio. De laatst genoemden zijn 

doorverwezen naar een passende instantie in hun eigen regio.  

 

 

Vraag 1c: 

Welke hulpvragen/problemen 1 of meer (algemeen) hadden deze jongeren? Alleen wonen? Ook 

(WMO/jeugd-) zorg? GGZ? Participatie? Onderwijs? Anders? Graag een overzicht.  

 

 



 

 

 

Antwoord vraag 1c: 

Er is altijd sprake van multiproblematiek op het gebied van wonen (geen vaste 

verblijfplaats) gebrek aan geld of het ontbreken van  een vast inkomen. Deze jongeren 

hebben ook vaak schulden en ze hebben vaak geen school afgemaakt of weinig onderwijs 

genoten. Er is geen (zicht op) werk en er is weinig of geen gezinsondersteuning. Er speelt 

schaamte en angst voor de veelal problematische thuissituatie. Deze jongeren willen de 

problemen die zij hebben vaak niet onderkennen. Het merendeel van deze jongeren heeft 

ook een licht verstandelijke beperking in combinatie met een psychiatrische aandoening 

en/of verslaving. De meeste jongeren die het jongerenteam begeleidt zijn rond de 20 jaar. 

Het aantal vrouwen en mannen is daarbij ongeveer gelijk. 

 

 

Vraag 1d: 

Is met alle jongeren een integraal plan van aanpak opgesteld?  

 

Antwoord vraag 1d: 

Ja 
 

 

Vraag 2a: 

Wanneer was het college op de hoogte van dit grote aantal jongeren in problemen? 

 

Antwoord vraag 2a: 

De portefeuillehouder Bescherming en Opvang en de portefeuillehouder Zorg en Welzijn laten 

zich regelmatig informeren over de ontwikkelingen. In december 2019 heeft een laatste update 

plaatsgevonden naar aanleiding van een bezoek van de portefeuillehouder Bescherming en 

Opvang aan de opvang. Ook toen was het bericht dat alle jongeren passend worden geholpen.  

 

 

Vraag 2b: Waarom is de gemeenteraad niet eerder actief geïnformeerd over dit grote aantal jongeren met 

deze problemen?  

 

Antwoord vraag 2b: 

Met het vaststellen van het beleidsplan Bescherming en Opvang op 10 mei 2017 heeft uw raad de 

kaders aangegeven voor het college om het probleem van jongeren met complexe problemen aan 

te pakken. Door met name het inrichten van de crisisopvang voor jongeren en het bieden van 

begeleiding aan deze groep geven wij invulling aan onze taak om jongeren met complexe 

problemen te helpen. 

 

 

Vraag 3a:  

Welke aanvullende maatregelen heeft het college genomen om deze jongeren te helpen?  

 

Antwoord vraag 3a: 

Via de verantwoordelijk portefeuillehouders volgt het college de ontwikkelen rondom de 

ondersteuning van kwetsbare jongeren nauwgezet. In gesprek met het jongerenteam werd in 

december - en ook bij navraag naar aanleiding van uw vragen - geconcludeerd dat er op dit 

moment voldoende opvang en ondersteuning beschikbaar is. De enige vertraging in de trajecten zit 

hem in de soms maandenlange wachttijd voor de behandeling of stabilisering van een 

psychiatrische aandoening en/of een verslaving. Dit is een landelijk en complex probleem waar 

door alle betrokkenen het mogelijke wordt gedaan om de wachttijden te verkorten middels onder 

andere het opleiden en (om)scholen van meer personeel, inzicht te geven in wachttijden, inzet op 

betere cao en minder administratieve lasten en het aanstellen van zorgbemiddelaars. Zo ook in 



 

 

onze regio (zie verder het antwoord op vraag 6b). Totdat de jongeren terecht kunnen wordt 

overbruggingszorg geleverd vanuit het jongerenteam.  

 

Vraag 3b: 

Wanneer zijn die ingegaan?  

 

Zie antwoord op vraag 3a 

 

 

Vraag 4a: 

Hoeveel extra budget (lokaal/regionaal) is daarvoor vrij gemaakt? Of moet dit allemaal in het huidige 

budget opgevangen worden?  

 

Antwoord vraag 4a: 

Het huidige budget voor Bescherming en Opvang volstaat. 

 

 

Vraag 4b: 

Als er geen extra budget verstrekt is. Waarom is dit dan zo?  

 

Antwoord vraag 4b: 

Zie hierboven antwoord bij vraag 4a. 

 

 

Vraag 5a: 

Kan het college de gemeenteraad informeren over de plannen met betrekking tot die snellere aanpak? Wat 

is die snellere aanpak?  

 

Antwoord vraag 5a: 

Naast de aanpak van wachttijden heeft de snellere aanpak betrekking op goede preventie en 

vroegsignalering in wijken en op scholen. Hierop wordt al ingezet door middel van het regionale 

preventie & handhavingsplan alcohol & middelengebruik en ondersteuning op en voorlichting 

voor scholen.  

Vanuit het Sociaal plein wordt ingezet op vroegsignalering schuldhulpverlening voor deze 

doelgroep. Voorts zijn de jeugdconsulenten van het Sociaal Plein toegewezen aan een of meer 

scholen, zodat er directer contact is en problemen eerder worden voorkomen. Het jongerenwerk 

van Versa heeft ook een rol in de signalering van jongeren met problemen. 

 

 

Vraag 5b: 

Gaat het college zorgen dat er extra opvang gecreëerd wordt? Zo nee waarom niet? Zo ja? Wanneer is 

dat gerealiseerd?  

 

Antwoord vraag 5b: 

Momenteel voldoet het aanbod. De landelijk trend is wel dat het aantal dak- en thuislozen blijft 

toenemen. Het College blijft hierin de (regionale) ontwikkeling nauwgezet volgen.  

 

 

Vraag 6a: Heeft het college aanvullende maatregelen genomen om snel zorg en ondersteuning voor deze 

jongeren te realiseren? Graag een toelichting op welke maatregel het college genomen heeft.  

 

Antwoord vraag 6a: 

Zie het antwoord op vraag 3a.  

 

 

Vraag 6b: 



 

 

Kan het college inzicht geven in wachtlijsten voor jeugdzorg en de genomen maatregelen naar aanleiding 

van zorgen over de wachtlijsten. Wij verwijzen u ook naar in onze gemeenteraad aangenomen motie 

M18/52 van 4 juli 2018.  

 

 

Antwoord vraag 6b: 

De doorlooptijden voor de voor onze regio gecontracteerde aanbieders voor JeugdGGZ staan op 

de website van de regio bij het onderdeel Inkoop & Contractbeheer. Er wordt gesproken van 

doorlooptijden omdat er verschillende wachtmomenten zijn in het proces naar behandeling. Het 

hangt verder af van de complexiteit van de hulpvraag, soort interventie en aanbieder hoe lang hun 

doorlooptijden zijn. Ook de wil om een eigen behandelaar te willen kiezen zorgt soms voor een 

langere doorlooptijd. Er zijn bij Inkoop & Contractbeheer van de regio echter geen zorgelijke 

signalen dat jeugdigen niet op tijd worden geholpen binnen de JeugdGGZ.  

 

Om er toch voor te zorgen dat jeugdigen zo snel mogelijk de juiste hulp krijgen worden er de 

volgende maatregelen genomen: 

- Naast publicatie op de website van Inkoop & Contractbeheer van de regio is in de 

contracten met aanbieders vastgelegd dat zij verplicht zijn een zo actueel mogelijke 

doorlooptijden openbaar te maken op een goed vindbare plek op hun website. Door deze 

transparantie hebben jeugdigen en hun naasten de mogelijkheid om een aanbieder te 

kiezen met geen of een minder lange wachttijd.  

- Indien de wachttijden de gestelde normen dreigen te overschrijden, dan moet de 

gecontracteerde aanbieder dit verplicht en tijdig melden aan Inkoop en Contractbeheer, 

zodat hierop geanticipeerd kan worden.  

- De website KiesZo wordt doorontwikkeld om jeugdigen en hun naasten nog meer inzicht 

te geven in het brede aanbod en de bijbehorende doorlooptijden.  

- Er is een regionale schakelfunctionaris aangesteld die bemiddelt en meedenkt in een 

tijdige en passende inzet van hulp voor een jeugdige.  

- Grote personeelstekorten zijn van grote invloed op de beschikbaarheid van hulp. Door 

zorgaanbieders wordt ingezet op het (om)scholen en werven van meer personeel.   

- Landelijk wordt ingezet op meer opleidingsplaatsen om het aantal hulpverleners uit te 

breiden.  

 

 

Vraag 6c: 

Wij verwachten dat u de volledige knelpunten inventarisatie en het plan van aanpak jeugd GGZ/zorg 

en Volwassen GGZ nu inmiddels wel klaar heeft en vragen u dit plan aan de gemeenteraad toe te 

sturen. Dan bedoelen wij niet dat u ons mededeelt dat er een wachtlijst coördinator is.  

 

Antwoord vraag 6c: 

Ten aanzien van de volwassen GGZ verwijzen wij naar onze brief van 21 december 2018. Voor de 

Jeugd GGZ verwijzen wij naar onze acties zoals genoemd bij het antwoord op vraag 6b.  

 

 

Hoogachtend, 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 

 

https://www.icgv.nl/wp-content/uploads/sites/7/2019/01/Jeugd-Doorlooptijden-GGZ.pdf

